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پای درس علی)ع(

اخبار ادبی و هنری

هدیه به خوانندگان

رهب�ر معظ�م انقلاب: از دهان گرگ طعم��ه را با مذاکره 
نمی شود گرفت، با قدرت باید گرفت.

هوای نفس خودت را کنترل کن!
امیر المومنین)ع( خطاب به مالک اشتر فرماندار مصر:

پس ای مالک بدان! من تو را به سوی شهرهایی فرستادم 

که پیش از تو دولت های عادل یا ستمگری بر آن حکم راندند؛ 

و م��ردم در کاره��ای تو چنان می نگرند ک��ه تو در کارهای 

حاکمان پیش از خود می نگری؛ و درباره تو آن می گویند که 

تو نسبت به زمامداران گذشته می گویی، و همانا نیکوکاران 

را به نام نیکی توان شناخت که خدا از آنان بر زبان بندگانش 

جاری ساخت.

پس نیکوترین اندوخته تو باید اعمال صالح و درس��ت 

باشد؛ هوای نفس را در اختیار گیر، و از آنچه حلال نیست 

خویش��تن داری کن، زیرا بخل ورزیدن به نفس خویش، آن 

است که در آنچه دوست دارد، یا برای او ناخوشایند است، 

راه انصاف پیمایی.
نهج البلاغه
نامه 53

بازگشت خادمینی 
که حج انجام نداده اند به کشور

از مجم�وع یک هزار و 820 نفر، فقط 546 نفر یعنی حدود 
30 درصد خادمان ضیوف الرحمن توانسته اند حج تمتع انجام 
دهن�د و 70 درصد دیگر مش�غول خدمت رس�انی ب�ه زائران 

بیت الله الحرام بوده اند.
به گزارش پایگاه اطلاع رس��انی حج وابس��ته به بعثه مقام معظم 
رهبری، این خادمان بی پیرایه که در بین آنها از همه قش��ری اعم از 
پزش��ک، معلم، مهندس، آشپز، راننده،  تکنسین و... حضور دارند، در 
زمان��ی که زائران در ایام تش��ریق می روند که حج تمتع انجام دهند، 
آنها هم به مشاعر مقدسه می آیند اما خدمت رسانی به ضیوف الرحمن، 

مهمترین وظیفه و شاید پربارترین عبادتشان در این روزها باشد.
با وجود وظیفه س��نگین و اجر عظیمی که خداوند برای خادمان 
ضیوف الرحمن قرار داده است اما اغلب این خادمان متواضع، که ممکن 
است در دوره های مختلف به منظور خدمت به حجاج به سرزمین وحی 
عازم شوند فقط یک بار می توانند حج گزارند و در دوره های بعد تشرف 
به سرزمین وحی براساس توانایی ها، مهارت ها و عشق و علاقه ای که 

دارند صرفا در خدمت حجاج هستند و خود احرام حج نمی بندند.
دس��ت اندرکاران س��تاد مدینه منوره، س��تاد مکه مکرمه، عوامل 
ثابت اقامتگاه ها، دس��ت اندرکاران مرکز پزشکی حج و زیارت جمعیت 
هلال احمر، کارکنان آشپزخانه های زین، الدخیل، ابوجدایل و قحطانی 
و اعضای کاروان ذابحین از جمله دس��ت اندرکاران اجرایی هستند که 
آنها با وجود اینکه در موسم حج به سرزمین وحی مشرف شده و در 
ایام تشریق هم در مشاعر مقدسه حضور دارند اما اکثرشان در این ایام، 
احرام نبسته و در لباس خادمی حجاج به آنها خدمت رسانی می کنند.

نگاه آماری به بخش های مختلف اجرایی عملیات حج نشان می دهد 
که فقط 4 نفر از 45 نیروی اجرایی س��تاد مدینه منوره، 9 نفر از 27 
نیروی آش��پزخانه زین و 10 نفر از 35 نیروی آش��پزخانه دخیل که 
امور طبخ متمرکز و مکانیزه غذای زائران کش��ورمان در مدینه منوره 
را انجام می دهند، در حج امس��ال، اعمال حج تمتع را به جای آورده 
و بقیه نیروهای این ستاد اجرایی و آشپزخانه های متمرکز در مدینه، 

احرام برای حج تمتع نبستند.
بر اساس این گزارش، فقط 35 نفر از مجموع 400 نیروی اجرایی 
س��تاد مکه مکرمه، آشپزخانه ابوجدایل و آشپزخانه قحطانی در مکه 
مکرمه توفیق انجام اعمال حج تمتع را داش��ته و بقیه به انجام عمره 

مفرده بسنده کرده اند.
گزارش ولید دنده بر، معاون مرکز پزش��کی حج و زیارت جمعیت 
هلال احمر نیز حاکیس��ت که از 230 نیروی این مرکز در مدینه، 90 
نفر اعمال حج تمتع را به جا آورده و بقیه احرام حج تمتع نبس��تند. 
گفتنی است آمار درج شده به نام مرکز پزشکی حج و زیارت، مربوط به 
کلیه عوامل اعم از متخصصان، پزشکان عمومی، کادر پرستاری، امداد، 

پیراپزشکی، آزمایشگاه ها، رادیولوژی، داروخانه و... است.
همچنین به گفته غلامرضا رضایی، رئیس دفتر نمایندگی سازمان 
حج و زیارت در عربستان، از مجموع یک هزار و 13 نفر عوامل ثابت 
اقامتگاه ه��ای زائ��ران ایرانی در مدینه و مکه، 393 نفر آنها حج تمتع 

به جا آورده اند.
گفتنی است از 64 ذابح عضو کاروان ذابحین فقط 5 نفرشان احرام 
حج تمتع بس��ته اند. این 5 نفر هش��تمین سفرشان به حج است. آنها 
در سفرهای قبلی شان حج انجام نداده بودند و امسال برای نخستین 

بار حج گزاردند.

برگزاری بیست وهشتمین
 جشنواره قرآنی دانشگاه های کشور

بیست وهشتمین جشنواره قرآنی دانشگاه های کشور 
به میزبانی دانشگاه آزاد اسلامی، 8 آبان در واحد قزوین 
این دانشگاه برگزار می شود و تا 11 آبان نیز ادامه دارد.

به گ��زارش خبرگ��زاری ف��ارس، »بابک فرزان��ه« رئیس 
پژوهشکده قرآن و عترت دانشگاه آزاد در نشست خبری گفت: 
بیست وهشتمین جشنواره قرآنی دانشگاه های کشور به میزبانی 
دانشگاه آزاد اسلامی 8 آبان در واحد قزوین این دانشگاه برگزار 

می شود و تا 11 آبان نیز ادامه دارد.
وی افزود: این جشنواره در دو بخش کتبی و شفاهی برگزار 
می ش��ود به طوری که در بخش کتب��ی 315 نفر و در بخش 

شفاهی 252 نفر شرکت کردند.
فرزانه ادامه داد: در بخش کتبی رش��ته های قرآن شناسی، 
آشنایی با مفاهیم قرآنی، آشنایی با سیره معصومان علیه السلام، 
ترجمه موضوعی قرآن و حدیث شناسی و همچنین در بخش 
ش��فاهی رش��ته های قرائت و حفظ، مداحی برادران و دکلمه 

خواهران دایر است.
رئیس پژوهشکده قرآن و عترت دانشگاه آزاد اظهار داشت:  
در بخ��ش هنری نیز آثار دانش��جویان در حوزه های خطاطی، 
نقاشی، ش��عر، نرم افزار، کتاب مقاله نویسی، وبلاگ نویسی و... 

ارائه شده است.
وی اضافه کرد: در هر رش��ته 63 نفر ش��رکت کردند که از 
هر رش��ته 5 نفر انتخاب می ش��وند و نفرات اول تا پنجم مورد 

تقدیر قرار می گیرند.
فرزانه گفت: در این جش��نواره، دانشجویان از دانشگاه های 
دولتی و غیردولتی شرکت کرده اند که در بخش کتبی 45 نفر 
از دانشگاه های وزارت بهداشت، 55 نفر از وزارت علوم، 55 نفر 
از دانش��گاه آزاد، 50 نفر از پیام نور، 35 نفر از دانشگاه علمی 
کاربردی، 25 نفر دانشگاه معارف، 25 نفر دانشگاه فنی حرفه ای 

و 25 نفر آموزش و پرورش حضور دارند.
به گفته وی، همچنین در بخش ش��فاهی از دانشگاه های 
آزاد، وزارت بهداش��ت و وزارت علوم هر کدام 6 نفر، دانش��گاه 
پیام نور 3 نفر، دانشگاه جامع علمی کاربردی 5 نفر، دانشگاه 
معارف 3 نفر، دانشگاه فنی حرفه ای 2 نفر و آموزش و پرورش 

نیز 3 نفر در مسابقه شرکت کرده اند.

ضریح جدید حضرت ابوالفضل)ع(
بوشهر را کربلایی کرد

ضریح خیمه گاه حضرت ابوالفضل)ع( به 
بوشهر منتقل شد و این شهر شور و هوای 

عاشورا را به خود گرفت.
ضریح خیمه گاه حض��رت ابوالفضل)ع( که 
کارگاه ساخت آن به بوشهر منتقل شده است به 
بوشهر وارد شد و با استقبال پرشور مردم هوای 

این شهر را به کربلا تبدیل کرد.
در مراسم استقبال از این ضریح که نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه بوشهر، مسئولان 
و مردم بوش��هر حضور داش��تند رئیس س��تاد 
بازس��ازی عتب��ات عالیات اس��تان بوش��هر با 
بیان اینکه س��اخت ضریح خیم��ه گاه حضرت 
ابوالفضل)ع( از هفته جاری در کارگاه ویژه این 

ضریح آغاز می شود تصریح کرد: ضریح خیمه گاه 
حضرت ابوالفضل)ع( در نوع خود بی نظیرترین 
طرح بازس��ازی عتبات عالیات عراق محس��وب 

می شود.
عبدالرضا مطاف، حضور هنرمندان بوشهری، 
اصفهانی و ش��یرازی در ساخت ضریح را مورد 
اشاره قرارداد و گفت: 25 درصد ساخت ضریح 
در  ش��یراز انجام شده است و 75 درصد دیگر 

در استان بوشهر انجام می شود.
وی با بیان اینکه در ساخت این ضریح 250 
کیلوگ��رم نقره و 2 کیلوگرم ط��لا به کار برده 
می ش��ود تاکید کرد: برای س��اخت این ضریح 
متبرک 20 میلیارد ریال اعتبار برآورد شده است.

گفت وگوی اشتون با وزیر 
خارجه سوئیس در خصوص 

نتایج مذاکرات هسته ای
کاترین اش�تون مسئول سیاس�ت خارجی 
اتحادی�ه اروپا و دیدی�ه بورکهالتر وزیر خارجه 
س�وئیس در خصوص نتایج مذاکرات هسته ای 

ایران و گروه 1+5، با هم گفت وگو کردند.
به گزارش ایرنا، اشتون و بورکهالتر یک روز پس از 
پایان مذاکرات ژنو در نوشاتل زادگاه وزیر امور خارجه 

سوئیس، با یکدیگر دیدار و گفت وگو کردند.
در ای��ن دیدار طرفین درخصوص نتایج مذاکرات 
ژنو گفت وگو و بر حل موضوع هسته ای ایران از طریق 

دیپلماتیک تاکید کردند.
پیش از این وزیر امور خارجه سوئیس با محمدجواد 
ظری��ف همتای ایرانی خ��ود در ژنو دیدار و گفت وگو 

کرده بود.
آن گونه که وزارت امور خارجه سوئیس در بیانیه 
مطبوعاتی خود در این زمینه آورده، موضوع بیش��تر 
در زمینه برنامه ریزی مرحله بعدی مذاکرات بین ایران 

و گروه پنج به علاوه یک در ژنو بود.
درجریان این دیدار همچنین وزیران امور خارجه 
دو کش��ور در زمینه روابط فی مابین و نقش سوئیس 
به عنوان حافظ منافع آمریکا در ایران گفت وگو کردند.
وزیر امور خارجه س��وئیس در آستانه دور جدید 
مذاکرات هسته ای گفت که به نتایج مذاکرات ایران و 

گروه 1+5 در ژنو خوشبین است.
دیدی��ه بورکهالتر تصریح کرد که برن خواس��تار 

تحول مثبت در مذاکرات ایران وگروه 1+5 است.
وزیر خارجه س��وئیس در پاسخ به این سؤال که 
س��وئیس برای دس��تیابی ایران و گ��روه 1+5 به یک 
تواف��ق چگونه می تواند کمک کند؟ گفت: ایورس��یه 
قائم مق��ام وزارت امور خارجه ما اخیراً در ایران بود و 
ما نیز آمادگی لازم برای بر عهده گرفتن میانجیگری را 
داریم البته اتحادیه اروپا نیز در اینجا نقش مهمی دارد.

توضیحات ظریف و عراقچی درباره محرمانه بودن مذاکرات ژنو
به دنبال افزایش انتق�ادات از محرمانه بودن 
جزئیات مذاکرات ژنو وزیر امور خارجه کشورمان 
در مصاحبه با ال مانیتور از محرمانه بودن مذاکرات  
دفاع و آن را نشانه جدی بودن و حسن نیت ایران 

دانست.
محمدج��واد ظریف در گفت وگ��وی اختصاصی با 
ال مانیتور با اشاره به جزئیات طرح ایران به گروه 5+1 
که رسانه های مختلف آن را منتشر کرده اند اصالت آن 
را رد کرد و گفت: اینها گمانه زنی هستند و تشابه کمی 
با واقعیت دارن��د. ظریف تاکید کرد که محرمانه بودن 

طرح نشانه جدیت و حسن نیت ما است.
به گزارش فارس ظریف در پاسخ به سؤالی راجع به 
اینکه یکی از افراد آگاه به طرح ایران به شرط ناشناس 
ماندن با رس��انه ها مصاحبه کرده اس��ت گفت: در تیم 

مذاکره کنن��ده ای��ران هیچ یک از مقام��ات به صورت 
ناش��ناس صحبت نمی کنند و م��ا فقط با حفظ هویت 

خود مصاحبه می کنیم.
مجید تخت روانچی از اعضای تیم مذاکره کننده و 
معاون ظریف نیز اظهارات وزیر خارجه ایران را تایید کرد.

روانچی به ال مانیتور گفته است: آنچه که در رسانه ها 
گفته شده است یک گمانه زنی صرف است و با واقعیت 
فاصله دارد. ما در گذشته گفتیم و الان هم می گوییم؛ 
تاکید ما بر محرمانه بودن طرح یکی از نشانه های جدی 

بودن ما است.
درخواست عراقچی از مردم 

عضو ارش��د تی��م مذاکره کننده کش��ورمان نیز در 
واکنش به انتقادات فزاینده از محرمانه بودن مذاکرات 
گف��ت: از مردم خواه��ش می کنم به فضاس��ازی های 

رسانه ای توجه نکنند. مذاکرات با جدیت انجام می شود 
و هدف آن تبلیغاتی نیست.

معاون بین الملل وزارت امور خارجه افزود: در زمان 
خود جزئیات به اطلاع مردم شریف خواهد رسید و آنها 
خواهن��د دید که ما چیزی برای پنهان کردن نداریم و 

مذاکرات با چه صلابتی صورت گرفته است.
وی در خصوص برخی از اخبار حاشیه ای از کسالت 
وزیر خارجه در این اجلاس به احوال پرسی ها در حین 
مذاکرات از وزیر امور خارجه اش��اره کرد و گفت: بحث 
کمر درد آقای ظریف یک موضوع انس��انی بود و همه 
هیئت ها از ایش��ان احوالپرس��ی می کردند و احساس 

هم دردی نسبت به مشکل کمر ایشان داشتند.
س��خنگوی وزارت ام��ور خارجه نیز ب��ا بیان اینکه 
گمانه زنی ها در رابطه با جزئیات پیشنهاد ایران به 5+1 

هیچ ارتباطی نه در شکل و نه در محتوا با پیشنهادات 
ندارد، تاکید کرد: ایران کاملًا جدی و منطقی مذاکرات 
را برای احقاق حقوق هسته ای خود و حفظ برنامه های 

صلح آمیز هسته ای اش آغاز کرده است.
خان��م مرضیه افخم گفت:  تیم ایران کاملًا جدی و 
منطقی مذاکرات را برای احقاق حقوق هس��ته ای خود 
و حفظ برنامه های صلح آمیز هسته ای ایران آغاز کرده 
و ب��ا تکیه بر اجماع داخلی و حمایت مردمی مذاکرات 

را به پیش می برد.
افخ��م تصریح ک��رد: افکار عموم��ی داخلی هم با 
هوشمندی این جوس��ازی ها و القائات را که در جهت 
ممانعت از خارج شدن از بن بست مذاکراتی و بی نتیجه 
بودن مذاکرات برد- برد انجام می شود بی نتیجه خواهند 

گذاشت.
امیر شهرام خبر داد

دستیابی پدافند هوایی 
به سامانه منحرف کننده 

سلاح های لیزری
مع�اون اجرای�ی ق�رارگاه پدافن�د هوای�ی 
خاتم الانبیا)ص( تاکید کرد: س�لاح های لیزری 
به راحتی قابل انحراف هس�تند و پدافند از این 

توانمندی برخوردار است.
امیر »شاهرخ شهرام« معاون اجرایی قرارگاه پدافند 
هوایی خاتم الانبیا)ص( در گفت وگو با تسنیم، در خصوص 
تجهیز برخی ناوهای آمریکایی به توپ های لیزری، گفت: 
توپ های لیزری یک سلاح پدافندی محسوب می شوند و 
این گونه توپخانه ها می توانند در ابعاد کوچکتر به عنوان 
یک »س��لاح آفندی« روی هواپیما و یا در ابعاد بزرگتر 
روی زمین به عنوان س��لاح پدافندی نصب شود، پس 

در هر دو حوزه قابل استفاده است.
وی با بیان اینکه »این توانمندی صنعت جدیدی 
نیس��ت و مدت هاس��ت که از لیزر برای درمان برخی 
بیماری ها و عرصه های نظامی اس��تفاده می ش��ود«، 
افزود: مقابله با لیزر چیز جدیدی نیست. البته سلاح 
لیزری به راحتی قابل انحراف اس��ت و پدافند هوایی 

هم از این توانمندی برخوردار است.
معاون اجرایی قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( 
با بیان اینکه مقابله بستگی به آمادگی و درصد غافلگیر 
نشدن دارد، تصریح کرد: این بحث های سلاح لیزری و 
صحبت ها در این باره موضوع جدیدی نیست و مقابله 
با توپ های لی��زری حتی با حضور نیروهای مردمی، 
شدنی است چه برسد به نیروهای قرارگاه پدافند که 

متخصص هستند.
امیر شهرام در پاسخ به این سوال که آیا جمهوری 
اسلامی توان تولید توپ های لیزری برای نصب روی 
ناوه��ای خ��ود را دارد یا خیر، تاکی��د کرد: قطعا این 
توانمندی را داریم و هم در حوزه دفاع و هم در حوزه 

آفند، این سلاح، سلاح خیلی جدیدی نیست.

برخی نمایندگان مجلس با انتقاد به محرمانه خواندن 
مذاکرات هسته ای، تاکید کردند مسائل مربوط به منافع 
ملی کشور را نباید محرمانه دانست و ملت ایران باید در 
جری�ان روند گفت وگو ها و تصمیم گیری راجع به منافع 

ملی کشورشان قرار بگیرند. 
در همی��ن رابطه، سیدحس��ین نقوی حس��ینی نماینده 
مردم ورامین در مجلس ش��ورای اسلامی از نشست فوق العاده 
کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس به منظور 

بررسی نتایج مذاکرات ژنو خبر داد.
وی افزود: کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
بن��ا دارد موضوع مذاکرات ژنو را با حضور محمدجواد ظریف؛ 

وزیر امور خارجه پیگیری کند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصری��ح کرد: وزیر امور خارجه روز سه ش��نبه این هفته )30 
مهرماه( به منظور پاس��خ گویی به س��وال دو نفر از نمایندگان 
در این کمیسیون حاضر خواهد شد و به احتمال زیاد موضوع 

مذاکرات ژنو نیز در این جلسه  مطرح خواهد شد.
وی در ادامه به موضوع محرمانه بودن طرح پیش��نهادی 
جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات ژنو اشاره کرد و گفت: این 
که ما مطرح کنیم مباحث مذاکرات محرمانه اس��ت، این واقعا 

اعلام خوبی نیست.
وی اف��زود: اولا به جهت این که مباحثی که در نشس��ت 
مطرح می ش��ود هیچ وقت محرمانه نمی ماند، اگر ما هم سعی 

کنیم که مطالب را مطرح نکنیم دیگران مطرح می کنند.
نقوی حسینی گفت: ثانیا نمی شود مسائل مربوط به منافع 
ملی کشورمان را محرمانه نگه داریم، مگر چنین چیزی می شود! 
بالاخره ملت ما باید در جریان روند گفت وگو ها و تصمیم گیری 

راجع به منافع ملی کشورشان قرار بگیرند.
وی تاکید کرد: مگر ما می توانیم بگوییم مردم، ما در مورد 
منافع ملی کشور تصمیم می گیریم محرمانه است و شما خبر 
نداشته باش��ید! بعد از سایت های غیررسمی بشنویم مطالبی 
مطرح می شود که ملت ایران برای حفظ آن  ها سال های سال 

خون دل خوردند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
تصریح کرد: ادعای محرمانه بودن خوب نیست، نه به لحاظ این 
که محرمانه بودن حفظ ش��ود و نه به لحاظ این که ما مردم 
را نامحرم بدانیم بنابراین بهتر اس��ت با مردم ش��فاف و روشن 
صحب��ت کنیم، ما از حقوق ملت مان می خواهیم دفاع کنیم و 
حقوق ملت نیز صریح و روشن است و این  ها خطوط قرمز نظام 
است، بار ها مقام معظم رهبری، رئیس جمهور و حتی وزیر امور 
خارجه در مورد آن  ها تاکید کرده اند و برای حفظ این حقوق هر 
کاری بتوانیم انجام می دهیم و به هر شکلی مقاومت می کنیم.

وی اف��زود: به نظر من ط��رح محرمانه بودن گفت وگو ها 
خیلی بد است و انعکاس خوبی ندارد.

نقوی حس��ینی اظهار داشت: س��ایت های وابسته به رژیم 
صهیونیس��تی ریز مطالب را فاش می کنن��د و این  ها مواردی 
نیست که محرمانه بماند بنابراین مسئولان مذاکره کننده شفاف 
و روش��ن با مردم خودش��ان صحبت کنند،  وقتی دشمنان ما 
می دانند چه چیزی را باید محرمانه نگه داریم، مردم ما نامحرم 
هستند! بنابراین وقتی دشمنان در جریان گفت وگو ها قرار دارند 

ملت ما باید نسبت به موضوعات اطلاع پیدا کند.
وی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران تاکید کرد: معتقدم 
بحث محرمانه بودن اصلا درست نیست و باید مردم ما که 35 
سال در مقابل فشارها، تحریم  ها و تهدید ها مقاومت کردند در 

جریان ریز مسائل قرار بگیرند.
همچنی��ن محمد  صالح جوکار نماینده یزد در مجلس در 
خصوص مذاکرات هس��ته ای گفت: مس��ئولان مذاکرات 5+1 
بای��د به طور حتم اطلاعات و نتایج مذاکرات هس��ته ای را به 

اعتراض نمایندگان مجلس
به محرمانه بودن مذاكرات ژنو

یک کارشناس آمریكایي گفت: تصویب هرگونه 
تحریم جدید از سوي کنگره آمریكا علیه ایران در 
این مقطع موجب خراب شدن فضاي مثبت کنوني 
و ایجاد مانع در روند مذاکرات هسته اي خواهد شد. 
  به گزارش ایرنا، سوزان مالوني کارشناس اندیشکده 
آمریکای��ي بروکینگ��ز در گفتگو با پایگاه اطلاع رس��اني 
ش��وراي روابط خارجي تصریح کرد: بسیار محتمل است 
که قدرت هاي جهان و ایران ظرف مدت حدود یک سال 
درباره برنامه هسته اي ایران به توافق برسند اما این مساله 

حتمي نیست. 
وي افزود: علاوه بر نگراني ها درباره سطح غني سازي، 
مذاک��ره کنندگان گروه1+5 در ماه هاي آینده برمس��اله 
توس��عه فن آوري سانتریفیوژهاي پیشرفته و رآکتور آب 

سنگین ایران نیز متمرکز خواهند شد. 
مالوني درعین حال تاکید کرد:تصویب هرگونه تحریم 
جدید ازسوي آمریکاعلیه ایران که قرار است درآینده اي 
نزدیک در مجلس سناي آمریکا مورد بحث و بررسي قرار 
گیرد، مذاکرات هسته اي را با مانع رو به رو خواهد کرد. 
این کارشناس آمریکایي درباره موضوع غني سازي در 
ایران گفت : اکنون مدتي است که بخش بزرگي از جامعه 
بین الملل به این درک رسیده اند که تعلیق تمام فعالیت 
هاي مرتبط با غني سازي در ایران گزینه اي عملي نیست. 

اما نگراني هایي درباره سطح میاني غني سازي - در حدود 
20 درصد - وجود دارد. به نظر مي رسد که ایراني ها در 
این زمین��ه حداقل آمادگي دارند ک��ه برخي امتیازهاي 

اولیه را بدهند. 
ب��ه گفته وي، براس��اس گزارش هاي رس��یده از ژنو 
این بحث وجود دارد که ایران ممکن اس��ت آماده تعلیق 
غني سازي )20درصدي( براي دوره اي شش ماهه باشد. 
مصاحبه کننده پایگاه اطلاع رس��اني ش��وراي روابط 
خارجي س��وال کرد: چندین طرف از بهبود فضا خشنود 
نیستند. بسیاري از اعضاي کنگره آمریکا تمایل به تصویب 
تحریم هاي بیش��تر علیه ایران دارند و نیز اسرائیلي ها از 

پیشرفت در مذاکرات بسیارعصبي هستند. 
مالوني افزود: بس��یاري هنوز متقاعد شده اند که در 
این مرحله یک توافق واقعي مطرح اس��ت. بس��یاري در 
کنگره اعتقاد دارند که فشار بر ایران کارساز بوده و براي 
دس��تیابي به بهترین توافق باید فشارها تشدید شود. به 
نظر من این تصوري خطرناک است که چون فشار کارساز 
بوده، فش��ار بیشتر بهتر است. درحقیقت، بسیار محتمل 
است که درصورت تصویب تحریم هاي جدید کنگره که 
قرار است درچند هفته آینده در مجلس سنا مطرح شود، 
موانعي واقعي براي حفظ نیرو و توان ایجاد شده در مسیر 

مذاکرات ایجاد کند. 

گوش رس��انه های ملی برس��انند و این در حالی است که باید 
از مس��ئولان ذی ربط پرس��ید آیا بهتر نیست مردم به جای 
رسانه  های غربی، نتیجه مذاکرات را از رسانه های خودی بشنوند.

وی در گف��ت وگو با ف��ارس ادامه داد: شفاف س��ازی در 
کلیت مذاکرات هس��ته ای نمی تواند ضرری به منافع امنیتی 

کشور وارد کند.
منصور حقیقت پور نماینده مردم اردبیل، نمین و سرعین 
در مجلس نیز با بیان اینکه ما به تیم مذاکره کننده هسته ای 
و وزارت خارجه اعتماد کامل داریم، گفت: اگر بنا است مردم 
ایران از جزئیات مذاکرات هس��ته ای مطلع نشوند وزارت امور 
خارجه باید توجیهات لازم را در این باره داشته و به مردم ارائه 
کند و به طور ش��فاف با مردم صحبت کند. عضو کمیس��یون 
امنیت ملی خاطر نشان کرد:از محتوای بسته پیشنهادی ایران 
به گروه 1+5 هیچ کدام از اعضای کمیسیون امنیت ملی مجلس 

حتی رئیس کمیسیون و رئیس مجلس هم با خبر نیستند.
وی افزود: وزارت خارجه و دولت باید یا دلیل قانع کننده ای 
را برای عدم اطلاع رسانی در خصوص مذاکرات هسته ای را به 
مردم ارائه کند و یا قید محرمانه را از مذاکرات برداشته و مردم 

را در جریان جزئیات آن قرار دهد.
بحث درباره پذیرش پروتكل الحاقی 
منوط به لغو کامل تحریم  ها و پذیرش 

حقوق کامل هسته ای ایران است 
برخی نمایندگان مجلس در همین رابطه با اشاره به روند 
مذاک��رات ای��ران و 1+5، پذیرش پروت��کل الحاقی را تنها در 
صورتی امکان پذیر دانستند که تمام تحریم های اعمالی علیه 

ملت ایران لغو شود.
عباس��علی منصوری آرانی نماینده مردم کاش��ان، آران و 
بیدگل در مجلس در خص��وص مذاکرات ژنو گفت: مذاکرات 
1+5 ب��ا خردمن��دی رئیس جمهور ای��ران و کادر امور خارجه 
کشورمان نمره قابل قبولی گرفت و این در حالی است که گام 
بعدی مذاکرات باید برگرفته از رفع کل تحریم های اقتصادی 

و بازپس گرفتن اموال بلوکه شده ما در خارج از کشور باشد.
وی ادامه داد: آمریکا باید با صداقت وارد میدان شود و با 
گام های دیپلماتیک، تمام تحریم های اعمالی علیه ملت ایران 

را لغو کند.
منصوری آرانی با بیان اینکه بررسی پروتکل الحاقی تنها 
در حد گمانه زنی است، افزود: مسئله پروتکل الحاقی اگر جدی 
شود، مطمئناً مجلس با رویکردهای کارشناسانه خود در راستای 

همفکری با دولت  ورود می کند.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با 
بیان اینکه ظریف از مواضع هسته ای ایران به شدت در جوامع 
بین الملل��ی دفاع کرده اس��ت، افزود: نب��ض مذاکرات 1+5 با 
گفتمان های دیپلماتیک موثر امور خارجه ایران منظم تر می زند.

همچنی��ن احمد بخش��ایش نماینده مردم اردس��تان در 
مجلس درباره واکنش مجلس ش��ورای اسلامی نسبت به ارائه 
ط��رح پذیرش پروتکل الحاقی از س��وی وزارت امور خارجه و 
واکنش مجلس به آن گفت: این مسئله به نحوه ارائه اطلاعات 
توس��ط وزارت امور خارجه از سوی مذاکره کنندگان هسته ای 

بستگی دارد.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: باید به این نکته توجه کرد 
که بحث پذی��رش پروتکل الحاقی در مراحل پایانی مذاکرات 
هسته ای مطرح شده است و باید دید که چه امتیازاتی در قبال 

این مسئله به ایران داده می شود.
بخشایش در ادامه تصریح کرد:  اگر تحریم های ناجوانمردانه 
علیه ایران برداش��ته شود، پرونده هس��ته ای ایران بار دیگر از 
ش��ورای امنیت ب��ه آژانس بین المللی ان��رژی اتمی بازگردد و 
پول های بلوکه ش��ده کشور به ایران بازگردد، می توان پروتکل 

الحاقی را در مراحل پایانی بررسی کرد.
وی افزود: ما باید به این نکته توجه داشته باشیم که ایران 
هیچ گاه به دنبال س��اخت سلاح اتمی نبوده است و بر اساس 
فتوای رهبر معظم انقلاب ساخت سلاح هسته ای حرام است.

وی افزود:  با این حال اگر حقوق ملت ایران به رس��میت 
شناخته شود ایران حاضر است بنابر شروطی پذیرش پروتکل 

الحاقی را مورد بررسی قرار دهد.
ع��وض حیدرپور نماینده مردم ش��هرضا در مجلس نیز با 
اشاره به مذاکرات ایران و 1+5 در ژنو، اظهار داشت: جمهوری 
اس��لامی ایران با یک بسته پیشنهادی مشخص که در شورای 
عالی امنیت ملی به جمع بندی رس��یده بود، در مذاکرات ژنو 

حضور یافت.
وی افزود: مذاکرات ژنو در یک فضای دوستانه و برای حل 
مسئله انجام شد و نه مذاکره برای مذاکره و محور اولیه در این 
دور از مذاکرات نیز تعیین زمان بندی دقیق برای حل و فصل 
موضوع هسته ای جمهوری اسلامی ایران بود و تیم مذاکره کننده 
موفق ش��د این تقویم زمانی را برای یک سال آینده مشخص 

کند تا در طول این یک سال به نتیجه جامع و کاملی برسد.
این عضو کمیس��یون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی در 
ادامه یادآور ش��د: یکی از محوره��ای مورد بحث در مذاکرات 
ژنو، تحریم  ها بوده و به صورت جدی مطرح ش��ده اس��ت لذا 
ابتدا باید تحریم هایی که به بهانه مس��ائل هس��ته ای بر ملت 

ایران تحمیل شده، لغو شود.
به گفته وی، تحریم  ها علیه جمهوری اس��لامی ایران سه 
دسته هس��تند، یکی قطعنامه 1929 شورای امنیت، دیگری 
تحریم هایی که کنگره آمریکا تصویب کرده و سومی تحریم هایی 
هستند که رئیس جمهور آمریکا امضاء و علیه جمهوری اسلامی 

عملیاتی کرده است.
وی ادامه داد: لغو تحریم های مصوب کنگره آمریکا هم در 
مذاکرات ژنو مورد بحث و بررسی قرار گرفته و از آنان خواسته 
شده پرونده جمهوری اسلامی ایران از شورای امنیت به آژانس 

انرژی اتمی منتقل شود.
این نماینده مجلس خاطرنشان کرد: در ژنو بحث شده که 
آیا ایران می پذیرد بنا به دستور 1+5 برخی اقدامات را انجام دهد 
که باید بگوییم جمهوری اس��لامی ایران بر اساس کنوانسیون 
NPT موظف است خارج از نیازمندی های تحقیقاتی، پزشکی، 
کش��اورزی و تولید انرژی فعالیت هسته ای نداشته باشد، تمام 
اقدامات ایران در راس��تای نیازمندی های صلح آمیز هسته ای 

بوده است.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
بر همین اساس متذکر شد: ما گفته ایم که آژانس انرژی اتمی 
مجاز اس��ت و می تواند نظارت کاملی بر فعالیت های صلح آمیز 
هس��ته ای ایران داشته باش��د و در آنجا تأکید کردیم که فقط 
فعالیت های هس��ته ای جمهوری اسلامی ایران قابل نظارت و 
کنترل است اینکه بگویند می خواهند از پارچین بازدید کنند، 
در حالی که پارچین هیچ ربطی به انرژی اتمی ندارد، قابل قبول 
نیست، پارچین جزء صنایع دفاعی جمهوری اسلامی ایران است.
وی اضافه کرد: البته س��ایت فردو قابل بازرسی و نظارت 
است، اما به هیچ وجه ایران نمی تواند آن را تعطیل کند، فردو 
ب��رای تهیه اورانیوم 20 درصد اس��ت که ب��رای رآکتور تهران 
سوخت تهیه می کند، اما اگر آنان تضمین کنند که می توانند 
سوخت رآکتور تهران را تأمین کنند، شاید ضرورتی نبینیم که 

غنی سازی 20 درصد داشته باشیم.
حیدرپور با بیان اینکه اگر 1+5 انتظار داشته باشند خارج 
از مقررات NPT از مراکز نظامی ما بازدید کنند، این ش��دنی 
نیس��ت به موضوع پروتکل الحاقی اش��اره کرد و توضیح داد: 
پروتکل الحاقی یک کنوانسیون جدید است، فرآیند ادامه بررسی 
و تصویب پروتکل در داخل ایران به این صورت است که پس 
از انجام بررسی های مختلف برای طی مراحل قانونی به مجلس 
شورای اسلامی ارائه می شود، پیوستن جمهوری اسلامی ایران 
به این پروتکل، نیازمند مصوبه مجلس است و ایران نیز تا قبل 

از تصویب مجلس، نمی تواند به آن بپیوندد.

کارشناس اندیشكده بروکینگز : 
تحریم هاي جدید مانع  پیشرفت مذاکرات هسته اي

 با ایران مي شود 

وزیر امور خارجه برای توضیح به مجلس می رود

 علیرضا قزوه:
شبه روشنفکر ها با مطرح شدن 
»طاهره صفارزاده« مخالف بودند

  مدی��ر مرک��ز آفرینش های ادب��ی حوزه هنری گفت: جامعه )ش��به(
روش��نفکری دنبال این نبود که زنی که پایبند به اندیش��ه مسلمانی است 

او را بزرگ کند.
  علیرضا قزوه مدیر مرکز آفرینش های ادبی حوزه هنری در نشست  خبری 
اولین جش��نواره سراسری »طنین بیداری؛ بزرگداشت زنده یاد طاهره صفارزاده«  
گفت: طاهره صفار زاده ش��جاع و در ش��عر اعتراض انقلاب پرچمدار بود. سلمان 
هرات��ی، محمدرضا عبدالملکی��ان، علی محمد مؤدب و من معلم خود را زنده یاد 
صفارزاده می دانستیم. او به عنوان چهره ای که نوآور در شعر بود شناخته می شد 

و در کنار آن حق مسلمانی و اسلام را مدنظر داشت.
وی ادامه داد: صفارزاده یک دین مدار بود، بدین س��بب بهای س��ختی های 
بسیاری را پرداخت کرد. صفارزاده با تفکر، صبر و زبان شعری دست کم چیزی 
در حد فروغ فرخزاد بود اگر چه در اندیشه و تفکر بالاتر بود اما جامعه روشنفکری 
دنبال این نبود که زنی که پایبند به اندیش��ه مس��لمانی اس��ت او را بزرگ کند. 
صفارزاده به عنوان چهره زن دانش��مند جهان اس��لام معرفی شد در شکل گیری 
حوزه هنری نقش مهمی داشت، این تفکر را داشت که باید پایگاه اندیشه و هنر 
در حوزه انقلاب ش��کل گیرد او در نخس��تین جلسات ش��عر که در حوزه برگزار 

می شد سهیم بود. 
 ب��ه گفته قزوه مرکز آفرینش های ادبی حوزه هنری به مناس��بت پنجمین 
س��الگرد درگذشت طاهره صفارزاده، شاعر، قرآن پژوه، مترجم و پژوهشگر ادبی، 
جش��نواره »طنین بیداری« را در سه بخش شعر، مقاله و پایان نامه اول آبان ماه 

در حوزه هنری برگزار می کند .
رضا اس��ماعیلی دبیر جش��نواره طنین بیداری نیز در این نشس��ت با اشاره 
شش��مین س��الگرد طاهره صفارزاده گفت: پس از انتش��ار فراخوان طی یک ماه 
شاهد استقبال از جشنواره بودیم در این زمان 500 قطعه شعر از شاعران جوان، 
پیشکس��وت و شهرس��تانی و 25 عنوان مقاله و پایان نامه واصل ش��د این آثار به 
قلم افرادی تحریر شده بود که در حوزه علمی و ادبی صفارزاده کار کرده و آثار 

ارزنده ای ارائه کرده بودند.  
وی ادامه داد: در این مراسم قرار است از میان شش شاعر که به عنوان نامزد 
دریافت جایزه ادبی طاهره صفارزاده معرفی شدند،   با نظر کارشناسی در نهایت 
یک بانوی فرهیخته به عنوان برگزیده جایزه ادبی طاهره صفارزاده معرفی می شود. 
اسامی این شش بانوی برگزیده عبارتند از: مرضیه محمدزاده، چیتا یثربی، پروین 

سلاجقه، مژگان عباسلو، مریم سقلاتونی، وحیده افسری.  
تذکر شورای نظارت بر صداوسیما 

به رادیو به خاطر موسیقی زدگی
ش��ورای نظارت ضمن تقدیر از توجه ویژه رادیو به موس��یقی نواحی و اقوام 
ایرانی، از پخش موس��یقی های س��بک و بی معنا و موسیقی زدگی در برنامه های 

رادیو انتقاد کرد.
شورای نظارت بر سازمان صداوسیما چندی پیش ضمن تقدیر از توجه ویژه 
و در خ��ور تقدیر به پخش موس��یقی نواحی و اق��وام گوناگون ایران و همچنین 
بهره گیری مناسب از آثار باکلام و بی کلام ویژه  مناسبت های دینی و ملی، از پخش 
موسیقی های سبک، جلف و بی معنا در برنامه های گوناگون صدا، موسیقی زدگی 
و موس��یقی محوری برنامه  ها و اس��تفاده افراطی از آن، تقلید و تکرار آهنگ  ها و 
ترانه های پیش از انقلاب اسلامی )اعم از سبک/شعر و مضمون/لحن/ و...( انتقاد کرد.

شورای نظارت همچنین راهکارهایی را در راستای استفاده مناسب از موسیقی 
در برنامه های شبکه های رادیویی به صدا پیشنهاد کرده است.

جکی چان: کشورم را به هالیوود 
نمی فروشم

جکی  چان بازیگر مش��هور سینمای اکشن برخلاف برخی از بازیگران که با 
س��ودای ش��هرت و ثروت به کشور و ارزش های ملی خود پشت کردند، می گوید 
که حاضر نیس��ت کش��ورش را به نفع هالیوود ر ها کند به هیچ وجه در فیلم های 
غیراخلاق��ی ب��ازی نمی کند. این بازیگر 69 س��اله هنگ کنگ��ی در مصاحبه با 
هالیوودریپورتر گفت: به مدیر برنامه، تهیه کنندگان و کارگردانان فیلم هایم گفته ام 
فیلم نامه هایی را به من پیش��نهاد کنید که در آن ه��ا جایی برای عریان گرایی و 
صحنه های ناجور وجود ندارد. من در هیچ صحنه بدی بازی نکرده و نخواهم کرد.
جکی چان که س��ابقه بازی در فیلم های هالیوودی را هم دارد اظهار داشت: 
در هالیوود به پول بیشتر از هر چیز دیگری اهمیت می دهند. پول در این محل 
حرف اول  را می زند و هنر پس از آن قرار دارد. اما در صنعت س��ینمای ما این 
طور نیست. البته در آسیای جنوب شرقی هم پول اهمیت زیادی دارد، ولی این 
طور نیس��ت که همه چیز در آن خلاصه شود. چیزهای دیگری هم هست که از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است. برای مثال، به خوبی متوجه این نکته شده ام که 
در هالیوود برعکس صنعت سینمای ما، اهمیت زیادی به تخصص داده نمی شود 
و تهیه کنندگان و کمپانی های بزرگ فیلم س��ازی، به آدم  ها به عنوان یک شیء 

نگاه می کنند.
وی تصریح کرد: خودم همیشه اصرار داشتم که به عنوان یک بازیگر اخلاق گرا 
شناخته شوم و خوشحالم که رسانه های گروهی، منتقدان و تماشاگران معمولی 
س��ینما، مرا با این لقب می شناس��ند و به خاطر می آورند. در تمام این سال ها به 
مدیر برنامه هایم یک موضوع را همیشه یادآوری کرده ام. به او، تهیه کنندگان و 
کارگردانان فیلم هایم گفته ام فیلم نامه هایی را به من پیشنهاد کنید که در آن ها 
جایی برای عریان گرایی و صحنه های ناجور وجود ندارد. من در هیچ صحنه بدی 
بازی نکرده و نخواهم کرد. این اولین اصل اخلاقی من است.فیلم های مرا که نگاه 
کنید می بینید در آن ها هیچ صحنه ناجوری که باید سانسور شود، وجود ندارد. 
اکثر تماش��اگران فیلم های من کودکان و نوجوانان هستند و افتخار می کنم که 
آن  ها مرا دوست دارند و کارهایم را تماشا می کنند. بچه هایی که مرا دوست دارند 
و به تماشای فیلم هایم می نشینند،هیچ نیازی به تماشای صحنه های آن چنانی 
ندارند. آن  ها از کمدی و اکشن کارهایم لذت می برند و برایم همین کافی است.
شیخ طادی نماینده خانه سینمای ایرانیان 

در شورای پروانه ساخت معرفی شد
پرویز شیخ طادی به عنوان یکی از نمایندگان اصناف قانونی سینمای ایران 

برای عضویت در شورای پروانه ساخت معرفی شد.
در نامه ای از سوی »خانه سینمای ایرانیان« به رئیس سازمان سینمایی، پرویز 
شیخ طادی و سیدجمال ساداتیان برای عضویت در شورای پروانه ساخت معرفی 
ش��دند. در متن این نامه که با امضای حبیب الله کاسه س��از خطاب به حجت الله 
ایوبی نوش��ته ش��ده، آمده است: پیرو آئین نامه هیئت وزیران درخصوص حضور 
دو نماینده از خانه س��ینمای قانونی به شورای پروانه ساخت،  بدینوسیله آقایان 
پرویز شیخ طادی و سید جمال ساداتیان بعنوان نمایندگان خانه سینما ایرانیان 
از دو صنف قانونی کانون کارگردانان و جامعه صنفی تهیه کنندگان برای حضور 

در شورای پروانه ساخت معرفی می شوند.
براساس این گزارش، در ساعات ابتدایی صبح روز شنبه 27 مهر نیز از سوی 
»خانه منحله سینما« منوچهر شاهسواری و همایون اسعدیان برای عضویت در 
ش��ورای پروانه ساخت معرفی ش��دند که با این وضعیت حجت الله ایوبی پس از 

بازگشایی خانه سینما به نظر می رسد با چالش جدیدی روبرو شده است.
اعتراض رهبران شیعه مصر
 به توزیع کتاب تفرقه آمیز

توزی��ع کتاب موهن توس��ط وهابیون مصر با اعتراض رهبران ش��یعه مصر 
مواجه شد. آن ها اعتقاد دارند که این کتاب با هدف ایجاد تفرقه میان مسلمانان 

منتشر شده است.
توزیع این کتاب توسط سلفی ها و وهابی های مصر تحت عنوان »ائتلاف دفاع 
از صحابه و اهل بیت« باعث ش��ده تا رهبران ش��یعه مصر نسبت به توزیع آن در 
این برهه زمانی اعتراض کرده و آن را نگران کننده و برنامه ریزی شده، خواندند.
احمد راس��م النفیس، از رهبران شیعه مصر می گوید: این اقدام برنامه ریزی 
شده برای ایجاد فتنه طائفه ای و مذهبی است تا افکار عمومی به بهانه خطر تشیع 

از خشونت های سلفی ها و اخوانی ها دور شود.
به گزارش فارس، وی با طرح این سوال که چرا باید در چنین وقتی این کتاب ها 
توزیع شود، افزود: جواب به این سوال معلوم است، باید دید چه کسانی بودجه این 
اقدام را تامین کرده اند و رابطه آنها با بیگانگان چیست و آن را به مردم معرفی کرد.

الطاهر الهاش��می دیگر رهبر ش��یعیان مصر، معتقد است: توزیع این کتاب 
اس��تمرار سیاس��ت افراطی گری و وهابی گری و تبلیغ آن در مصر است و هدف 
از آن فتنه انگیزی بین ش��یعه و س��نی است تا مسلمانان و ملت های مسلمان از 

دشمن حقیقی خود دور شوند.
وی با بیان اینکه بین س��لفی های تکفیری مصر و وزارت اوقاف این کش��ور 
هماهنگی وجود دارد، افزود: س��وال این اس��ت که چرا کتابی درباره اصلاح بین 

مسلمانان توزیع نمی شود و یا به داد مسلمانان گرسنه آفریقا نمی رسند؟


